
Inspreken Statencommissie Milieu en Mobiliteit 
Utrecht, 27 februari 2024 

Geachte Statenleden, 

Mijn naam is Dieter de Vroomen. Ik sta hier vandaag als voorziEer van EWEC, 
de EigenWijkse EnergieCooperaIe in Wijk bij Duurstede.  
Ik sta hier ook als betrokken burger, vader en opa. 

EWEC is een van de oudste energiecoöperaIes in de provincie (2013). We zijn 
een burgeriniIaIef met 340 leden, dat is gemiddeld één huis in elke straat. 
Naast 40 vrijwilligers hebben wij in de operaIe drie betaalde deelIjdkrachten.  

We streven naar groene energie die van, voor en door onszelf wordt opgewekt 
en geleverd. 
We streven ook naar maatschappelijke meerwaarde. Lokale parIcipaIe, 
kennisontwikkeling en financiële opbrengsten die terugvloeien naar onze 
gemeenschap al dan niet met het omgevingsfonds. Zo dragen wij bij aan een 
duurzame en veerkrachIge samenleving. 

Ik ga het vandaag niet hebben over de publieke opgave waar we voor staan; 
die is evident en ruimschoots gevat in weEen, akkoorden en beleid. 

Ik spreek vandaag in met steunbetuigingen en vragen. 

Ik begin met onze steunbetuiging aan de provinciale ambiIe om windenergie 
te realiseren. Die steun bestaat uit drie pijlers: 

Ten eerste: als lid van Energie van Utrecht onderschrijven wij de 
uitgangspunten die in deze inspraakronde naar voren komen: 
⁃ meer kansen voor bedrijven 
⁃ minder netbeheerskosten 
⁃ minder prijsfluctuaIes.  

Ten tweede: Wijk bij Duurstede heeZ al veel zon-opwek en dat geeZ een hoge 
netbelasIng. Windenergie draagt bij aan een evenwichIger netbelasIng en 
daarmee aan meer kansen voor bedrijven en inwoners.  
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Ten derde: U besluit over windenergie; of het er komt en waar het komt. Als 
dat een posiIef besluit is, zorgen wij er graag voor dat dit ook daadwerkelijk 
onze energie wordt.  
Windenergie leidt tot lokale lasten; dan spannen wij ons in voor lokale lusten. 

Dan hebben we ook een drietal vragen: 

Ten eerste: Hoewel lokaal eigendom een mooie ambiIe is, blijkt die in de 
prakIjk niet alIjd haalbaar. Dit geldt ook voor ons. Daarom vragen we om een 
breder perspecIef op de financiële parIcipaIe, waarbij niet alleen burgers en 
bedrijven betrokken zijn, maar ook overheden.  
We pleiten voor een stevig beleidskader en financiële ondersteuning om de 
financiële parIcipaIe te bevorderen. 

Ten tweede: Windenergie realiseren vereist leiderschap, met name vanuit de 
overheid. De Regionale Energiestrategie biedt mogelijk niet voldoende 
stevigheid als er interne druk ontstaat.  
Een mogelijke aanpak is een convenant dat zuiver op wind is gericht, hiermee 
is al ruime ervaring opgedaan. Uw organisaIe heeZ daar ook kennis van 
genomen. 
We vragen u om het gehele proces robuust te organiseren 

Ten derde: De tegenstem, het ‘nee’, wordt goed gefaciliteerd en ruimschoots 
gebruikt in democraIsche instrumenten, procedures en bezwaren. Maar ook in 
minder georganiseerde vorm is het aanwezig, zowel visueel als vocaal. 
Het ‘ja’ daarentegen krijgt nauwelijks gelijkwaardige aandacht. Dat is vreemd, 
omdat de doelgroep voor wie we dit doen, de jongeren, doorgaans veel 
genuanceerder over windenergie denken. Zij zijn ook onze toekomsIge kiezers, 
werknemers, leiders.  
Wij vragen u dan ook om ook het ‘ja’ gedegen en evenwichIg te faciliteren. 
Bijvoorbeeld een campagne waar de doelgroep in betrokken is. Er zijn ook 
jonge kunstenaars die kunnen helpen om de boodschap te vertalen. Op deze 
manier kan het ‘ja’ ook een stem krijgen. 

Tot slot 
Als betrokken burger, vader en opa denk ik niet alleen aan mijn eigen familie, 
maar aan alle families en hun toekomsIge generaIes. Wij zijn samen de 
rentmeesters. Laten we samen werken aan een duurzame en leedare 
provincie voor iedereen. 
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